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Kære Rasmus Steenberger, MB 

På vegne af områdechef Jane Snog fremsendes svar på dit spørgsmål stillet den 30. august 2024 vedrørende 
forholdene på Krimsvej. 

Med venlig hilsen  

Astrid Jagtvard Schmidt 
Projektmedarbejder 
MKB Sekretariat 
_________________________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE  
Teknik- og Miljøforvaltningen  
Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold 



      
Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold 

Teknik- og Miljøforvaltningen   

   

      

     
Besvarelse vedrørende forholdene på Krimsvej 

Medlem af Borgerrepræsentationen Rasmus Steenberger (F) har den 

30. august 2024 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og 

Miljøforvaltningen. 

 

Spørgsmål 

1: Jeg vil gerne spørge, hvornår trafikforholdene på Krimsvej forventes 

at komme i orden for cyklister og fodgængere - ved at etablere fortov 

og belysning på vejen sådan som grundejerforeningen har lovet 

kommunen.  

 
2: Jeg mindes at kommunen, med hjemmel i vejloven, kan give 

grundejerforeningen et påbud eftersom Krimsvej stadig ikke er 

udbedret. Og udbedre det på Grundejerforeningen regning. Er det 

stadig en mulighed? 

 

Svar 

1: Forvaltningen kan desværre endnu ikke oplyse, hvornår der med 

sikkerhed kan være etableret fortov og opsat belysning på Krimsvej.  

 

Grunden til at det har taget flere år skyldes, at området er et 

byudviklingsområde med mange udviklere, og at forudsætningerne for 

vejens ombygning har ændret sig. Krimsvej kan som oprindelig 

planlagt ikke nedlægges som vejareal.  

 

Grundejerforeningen har udarbejdet et vejprojekt med forslag til 

ombygning af Krimsvej, men Forvaltningen kan ikke umiddelbart 

godkende grundejerforeningens indsendte forslag. Det skyldes blandt 

andet vejprojektets indretning af handicapparkering på vejen. 

Forvaltningen er aktuelt ved at afklare det nødvendige antal 

handicapparkeringspladser på Krimsvej. Når afklaringen er sket, kan der 

i løbet af efteråret blive givet opdaterede byggetilladelser til flere 

byggerier i området, og grundejerforeningen vil kunne rette deres 

forslag til vejprojekt i overensstemmelse med forvaltningens 

bemærkninger hertil.  

 

Når grundejerforeningen indsender et revideret vejprojekt, skal de 

efterfølgende have det godkendt og så anlægge det. På den baggrund 
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vurderes det, at etableringen af fortov og opsætning af belysning vil 

kunne ske i 2025. 

 

2: Krimsvej er privat fællesvej og jf. Privatvejsloven er det tilgrænsende 

grundejer, der skal sørge for at holde vejen i god og forsvarlig stand i 

forhold til færdslens art og omfang. 

  

Kommunalbestyrelsen kan bestemme, at de tilgrænsende grundejere 

skal udføre et nærmere bestemt arbejde og kan ved manglende 

efterlevelse af et påbud udføre det for deres regning.  

Det er forvaltningens erfaring, at sådanne sager løses bedst ved dialog 

med grundejerne. Det vurderes særligt relevant i denne sag, der 

involverer byggelovsbestemte parkeringspladser.    

 

Aktuelt er der fremdrift i sagen på baggrund af dialog med 

grundejerforeningen og dennes rådgivere.  

 

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-

miljoeforvaltningen 

 

 

Jane Snog 

Områdechef 
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